
Kommunstyrelsen Protokoll 

1/2015 

Sida 1 (8) 

2015-02-23 

Rådet för funktionshinderfrågor 

 

 

 

Kommunstyrelsen 

Rådet för funktionshinderfrågor 

 

106 64 Stockholm 

stockholm.se 

 

Protokoll fört vid Kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågor den 23 februari 2015 

Tidpunkt: 

Kl. 13 - 16 

Plats: 

Stora Kollegiesalen, Stadshuset, Stockholm 

 

Närvarande: 

Se sid. 2 

Justerat den 3 mars 2015 

 

 

 

 

Erik Malm (MP)       Lena Huss (HSO/ÅSS) 

Ordförande         Vice ordförande 

 

 

 

 

Isabelle Vas 

Sekreterare 

 



 Protokoll 

Dnr 1/2015 

Sida 2 (8) 

 

 

 

 

Protokoll fört vid 

Kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor den 23 

februari 2015 

 

Närvarande 

Ordförande Erik Malm (MP) 

Vice ordförande Lena Huss (HSO/ÅSS) 

Ledamot Rana Carlstedt (S) 

Isabella Hagnell (S) 

  Birgitta Söderfeldt (V) 

 Naémi Karlsson (M) 

  Ewa-Marie Ås (KD) 

 Nils Duwähl (DHR Stockholm) 

 Amir Amirriazi (DHR Stockholm) 

 Lars Lindberg (HSO/HRF) 

 Håkan Jarmar (HSO/RSMH 

Stockholms läns distrikt) 

 Lillemor Högselius (HSO/SRF) 

 Ellinor Baurne (HSO/Attention) 

Ola Lundström (HSO/SDF) 

Jan Delvert (HSO/Personskade-

förbundet RTP) 

   

Tjänstemän  Riitta-Leena Karlsson, Stockholms 

stads funktionshinderombudsman 

 Isabelle Vas, sekreterare, 

socialförvaltningen 

   

Anmält förhinder Ole-Jörgen Persson (M) 

 Britt Marie Färm (HSO/Mag- och 

tarmföreningen i Stockholms län) 

 Lars Persson (HSO/Neuroförbundet 

Stockholm) 

 Viviann Emanuelsson (HSO/SRF) 

Kerstin Tillkvist, vice stadssekreterare, 

KF/KS-kansli 



 Protokoll 

Dnr 1/2015 

Sida 3 (8) 

 

 

 

 

Protokoll fört vid 

Kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor den 23 

februari 2015 

 

§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Erik Malm (MP) öppnade sammanträdet och hälsade 

alla välkomna.  

 

Rådet godkände föredragningslistan med ändringen att punkt 6 – 

Information om ärendegång i staden bordläggs. 

 

 

§ 2  

Val av vice ordförande och protokolljusterare och tid för 

justering av protokollet 

Till vice ordförande valdes Lena Huss (HSO/ÅSS). 

 

Ordföranden Erik Malm (MP) och vice ordföranden Lena Huss 

(HSO/ÅSS) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet 

ska justeras den 3 mars 2015. 

  

 

§ 3 

Anmälan av protokollsjustering 

Anmäldes att kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågors 

protokoll från sammanträdet den 1 december 2014 justerades den 9 

december 2014. 

 

 

§ 4 

Rådets sammanträdesdagar år 2015 

Noterades att rådet tagit del av ärendet om sammanträdesdagar för 

år 2015.  

 

Ledamöter för flera organisationer sa att de inte har någon 

invändning mot de föreslagna dagarna men önskar att tiden för 

rådets sammanträden läggs så att de som arbetar kan komma till 

sammanträdet utan att förlora arbetsinkomst i för stor omfattning. 

Nu gällande regler om arvoden m.m. för kommunala 

förtroendeuppdrag innebär att ledamöter och ersättare i råd för 

funktionshinderfrågor som representerar organisationerna inte 

omfattas av begreppet förtroendevalda i 4 kap 1 § kommunallagen, 

vilket medför att dessa inte kan få ersättning för förlorad 

arbetsinkomst.  
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Rådets beslut 

Nästa sammanträde hålls den 23 mars 2015 mellan kl. 14 – 16.  

Ledamöterna för organisationerna att träffas för egna 

överläggningar en timme före sammanträdet.  

Ärendet i övrigt bordläggs. 

 

Rådet gav ordföranden Erik Malm (MP) och vice ordföranden Lena 

Huss (HSO/ÅSS) i uppdrag att ta fram ett förslag på 

sammanträdesdagar för år 2015 och dess tider till nästa 

sammanträde. 

 

Ordföranden Erik Malm (MP) bjuder in kommunstyrelsen till ett av 

rådets sammanträden när sammanträdesdagar för år 2015 är 

fastställda. 

 

 

§ 5 

Information från Stockholms stads 

funktionshindersombudsman Riitta-Leena Karlsson  

Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson informerade 

om kommande introduktionsdagar för ledamöter i stadens samtliga 

råd för funktionshindersfrågor. Introduktionen genomförs vid två 

alternativa tillfällen med lika innehåll under båda dagarna.  

Innehållet i korthet;  

• FN-konventionen om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning 

• Program för delaktighet 2011-2016 

• Hur staden styrs  

• Rådens instruktioner, roll och arbetsformer 

• Kort presentation av aktuell lagstiftning inom 

funktionshindersområdet 

Introduktionen äger rum fredagen den 27 mars kl. 13-16 samt 

tisdagen den 7 april kl. 16-19. 

Lokal: Handikappförbunden på St Göransgatan 82.  

 

Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson informerade 

att Myndigheten för delaktighet har sammanställt 2014 års resultat 

av kommunernas arbete med tillgänglighet och delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning – ”Har du koll på läget?” 

http://www.mfd.se/kommunuppfoljning/. Kommunuppföljningen 

genomförs på uppdrag av regeringen och är en viktig del i den 

årliga uppföljningen av funktionshinderspolitiken. Uppföljningen 

sker inom sex (6) områden – arbetsmarknad, utbildning, kultur, 

idrott, fysisk tillgänglighet och transport. Årets kommunuppföljning 

http://www.mfd.se/kommunuppfoljning/
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är igång och flertal nämnder i Stockholms stad har fått enkäter med 

frågor att besvara senast den 10 mars 2015. 

 

Rådet uttalade att det är viktigt att de nämnder inom Stockholms 

stad som tillfrågats om att delta i kommunuppföljningen gör det. 

Rådet vill att resultatet från årets kommunuppföljning presenteras 

för rådet. 

 

 

§ 6 

Information om ärendegång i Stockholms stad 

KF/KS-kansli har anmält förhinder vilket medför att punkten 

bordläggs. Information om ärendegång i Stockholms stad ges vid 

nästa sammanträde.  

 

 

§ 7 

Program för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2011 – 2016 

Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson informerade 

om Stockholms stads program för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2011 – 2016. Programmet är ett styrdokument 

för alla stadens nämnder och bolagsstyrelser, som antogs av 

kommunfullmäktige 13 juni 2011. Programmet är indelat i sju (7) 

prioriterade områden och gäller till och med utgången av år 2016. 

Funktionshindersombudsmannen Riitta-Leena Karlsson väntar att 

de nationella inriktningsmålen för Sveriges funktionshinderpolitik 

presenteras vilket beräknas ske i början av år 2016. 

Funktionshindersombudsmannen Riitta-Leena Karlsson berättade 

kort om hur arbetet organiserades och om de vägledande 

principerna vid framtagandet av innehållet i programmet.  

 

Flera ledamöter från organisationerna föreslog att arbetet med det 

nya programmet kan påbörjas under år 2015. Arbetsgrupper kan 

utses som får börja med att utvärdera det nuvarande programmet 

och utarbeta förslag på förbättringar. Det är önskvärt om det 

nuvarande programmet även kunde utvärderas av en extern part 

eller av forskare. Resultatet av utvärderingen och förslag på 

förbättringar redovisas för rådet. Om arbetet inleds nu kan rådet 

enas om sina visioner för det nya programmet och kommunicera 

detta till stadens övriga funktionshinderråd som stöd i deras arbete.  

 

Ordföranden Erik Malm (MP) delar organisationernas önskan om 

att programmet ska sakligt utvärderas så att man vet om 

programmet i sig har fungerat, samt att kommunstyrelsens råd ska 
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stötta funktionshinderråden i nämnder och bolag då programmet 

påverkar samtliga nämnder.  

 

 

§ 8 

Rådets roll, funktion och arbetsformer med efterföljande 

diskussion 

Funktionshinderombudsmannen Riitta-Leena Karlsson inledde med 

att ge en kort information om kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågors roll och funktion i förhållande till 

Stockholms stads övriga funktionshinderråd, för närvarande 27 

stycken. Kommunstyrelsens råd har en instruktion där det bland 

annat framgår att rådet behandlar övergripande frågor såsom t.ex. 

policy- och styrdokument samt är ett rådgivande organ. Rådet är 

även jury för S:t Julianpriset som är Stockholms stads pris för att 

belöna arbete som görs för att inkludera människor med 

funktionsnedsättning i samhället. Priset delas ut på internationella 

funktionshindersdagen den 3 december 2015 i Kulturhuset.  

 

Företrädare för socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma funktionshinderråd 

informerade att det gemensamma rådet föreslår att nämnderna får 

var sitt funktionshinderråd. 

 

Gällande arbetsformer uttryckte ledamöterna för organisationerna 

att de vill komma in tidigare i ärendeprocessen för att få en 

möjlighet att påverka i besluten.  

 

Ledamöter från organisationerna lyfte att Stockholms stad behöver 

bli bättre på att ställa krav på sociala hänsyn i sina upphandlingar. 

Organisationerna önskar få en föredragning av hur staden arbetar 

med krav på sociala hänsyn och Stockholms stads 

upphandlingspolicy.  

 

Ledamöter från organisationerna aktualiserade att rådet inte har fått 

en återföring av utfallet gällande kravet att i större 

bostadsexploateringsprojekt ska berörda nämnder särskilt pröva om 

projekten kan innehålla en andel om minst 5 procent lägenheter för 

särskilt boende, med prioriterad inriktning på boenden för personer 

med funktionsnedsättningar.  

 

Såväl ledamöter från organisationerna och som politikerna tycker 

att det är angeläget att rådets ledamöter får träffas under andra 

former för att lära känna varandra i syfte att skapa ett forum för att 

diskutera förbättringar och ”flytta fram positionerna” och för att få 
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möjlighet att diskutera vad som är bra och vad som brister i stadens 

arbete riktat mot personer med funktionsnedsättningar fritt från 

parti- och organisationsgränserna. Dessa möten ska inte 

protokollföras. Som förslag nämndes seminarium eller workshop i 

ett visst tema eller en ”tillgänglighetsvandring” i en stadsdel.   

 

Ledamöter från organisationerna lyfte att medlemmar reagerat på att 

protokollen från kommunstyrelsens funktionshinderråd är 

summariska. Det som saknas är främst en redogörelse för eventuella 

diskussioner som varit under sammanträdet och vilka organisationer 

som varit aktiva i diskussionerna Ledamöter från organisationerna 

önskar också att en ”balanslista” eller liknande bifogas till 

protokollet för att säkerställa att ”ingen fråga hamnar mellan 

stolarna”. Ordföranden Erik Malm (MP) vill att protokollet återger 

rådets beslut och uttalanden, de resonemang som förts under 

sammanträdet men att ärendeberedningen i staden är sådan att 

rådets beslut ska vila på ett ärende som rådets ledamöter fått i god 

tid inför sammanträdet.   

 

Rådets beslut 

Ordföranden Erik Malm (MP) och vice ordföranden Lena Huss 

(HSO/ÅSS) fick i uppdrag att  

- anordna en aktivitet för rådets ledamöter under våren 2015 

- föreslå ett upplägg för rådets protokoll inklusive en 

”balanslista” 

- bjuda in berörda tjänstemän för en föredragning hur sociala 

hänsyn beaktas i stadens upphandlingar 

- bjuda in berörda tjänstemän för en föredragning om utfallet 

av kravet på 5 % i stadens bostadsexploateringsprojekt. 

 

 

§ 9 

Övriga frågor 

Funktionshindersombudsmannen Riitta-Leena Karlsson och 

ordföranden Erik Malm (MP) påminde om att frågor som diskuteras 

i rådet kan vara andra huvudmäns ansvarsområden, samt att det är 

det lokala funktionshinderrådet hos nämnden respektive bolaget 

som kan påpeka brister i den nämndens respektive det bolagets 

ansvarsområde. Om till exempel snöröjningen eller sandningen är 

ett problem ska i första hand funktionshinderrådet i den berörda 

nämnden ta upp detta. Ledamöter från organisationerna lyfte att det 

kan finnas situationer när Stockholms stad och eller 

kommunstyrelsens funktionshinderråd ska agera mot andra 

huvudmän, som till exempel nu när tillgängligheten i Stockholms 
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stad begränsas på grund av att flera rulltrappor i tunnelbanan är 

stillastående. 

 

 

§ 10 

Sammanträdet avslutas 

Ordföranden Erik Malm (MP) avslutade sammanträdet. 


